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Geachte mevrouw Roelofs, geachte mevrouw Kerkmans, 
 
Op 25 april 2016 heeft u artikel 38 vragen gesteld, in vervolg op eerdere artikel 38 vragen over zwerfvuil in 
Goverwelle en in watergangen.  
 
Inleiding /achtergrond 
Begin dit jaar zijn er door SP en PvdD artikel 38 vragen gesteld over schoonmaakwerkzaamheden in de 
Goudse wateren op Wereldwaterdag en door PvdD over zwerfvuil in Goverwelle. 
In vervolg op de antwoorden van het College hebben SP en PvdD aanvullende vragen over de 
schoonmaakwerkzaamheden door gemeente Gouda en over mogelijke gevolgen van (micro)plastics gesteld. 
 
Vragen 
1. Is het College op basis van de gegeven antwoorden van mening dat de hoeveelheid zwerfvuil op land en 

in het water in Gouda dus acceptabel is? Waarom wel of niet?  
 
Antwoord:  
De gemeenteraad heeft het besluit genomen om het beheer van de openbare ruimte (ook 
reinigingswerkzaamheden) op basis van beeldkwaliteit te laten plaats vinden.  
Het College is van mening dat zwerfvuil, dat moedwillig door slordigheid of onverschilligheid ontstaat, 
altijd te veel is. Daarom ondersteunt zij, naast de eigen werkzaamheden, aanvullende burgerinitiatieven 
e.d. van harte. 

 
2. Op welk onderzoek of welke autoriteit baseert het College zich met betrekking tot dit standpunt dat Gouds 

vuil niet weg kan bij de sluizen? Kunnen wij hiertoe de schriftelijke informatie ontvangen die deze 
aanname bevestigt en bewijst?  
 
Antwoord:  
Daar is geen onderzoek naar verricht. De Goudse watergangen zijn afgesloten door 3 sluizen. Natuurlijk 
gaan die regelmatig open om scheepvaartverkeer mogelijk te maken. Tijdens het schutten zal zwerfafval 
met de stroming heen en weer gaan. Bedoeld is dat Gouda haar gebied zo goed mogelijk schoon maakt 
en dat er niet zo maar een uitstroom naar buiten aan de orde is. 
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3. Bevestigt het College dat de enige wijze waarop de watergangen worden schoongemaakt, bestaat uit dat 
medewerkers van Promen op een aantal plekken in de stad vanaf de kade een periode naar zwerfafval 
vissen? Kunt u aangeven hoe vaak en hoe lang de medewerkers dat doen en op welke plekken in onze 
stad?  
 
Antwoord: 
In grote lijnen is het zo dat Cyclus de watergangen buiten de binnenstad, vanuit de DVO schoonhoudt. 
Deze werkzaamheden worden volgens beeldkwaliteit uitgevoerd, dus zonder frequentie.  
Binnen de singels is dat anders georganiseerd. Hier zijn de watergangen in beheer bij Rijnland, 
uitgezonderd het zwerfvuil e.d. Het opruimen van zwerfvuil is de verantwoordelijkheid voor gemeente 
Gouda. Gouda geeft Promen opdracht deze werkzaamheden wekelijks uit te voeren.  
 

4. En als er ook op andere manieren zwerfvuil uit de Goudse watergangen wordt verwijderd, welke zijn dat, 
hoe vaak vinden deze plaats en hoe effectief zijn deze?  
 
Antwoord: 
Voor alle watergangen geldt, dat als het schoonmaken van de kant niet meer mogelijk is, er een boot 
wordt ingezet. De boot wordt alleen ingezet als er verder van de kant en dieper in het water vuil ligt.  
Met een boot kan men er dan beter bij. In het verre verleden werd er inderdaad met een vuilvisboot 
schoongemaakt in de Goudse grachten. Deze boot van Cyclus is lang niet bruikbaar geweest. In januari 
van dit jaar heeft Cyclus aangegeven dat deze vuilvisboot weer inzetbaar is en dat deze eventueel op 
Wereldwaterdag op 22 maart jl. ingezet zou kunnen worden. De praktijk is dat het beste resultaat, tegen 
de laagste kosten, geboekt kan worden door handmatig vanaf de kant te reinigen (alleen op de vervuilde 
locaties). Af en toe moeten deze werkzaamheden aangevuld worden met de inzet van een kleine boot of 
de vuilvisboot in het midden van watergangen.  
 

5. Kan gezien het standpunt van het College dat er geen Gouds plastic via onze watergangen in de plastic 
soep terecht komt, het bewijs overleggen dat alle Goudse watergangen zwerfvuil vrij zijn, ook de 
watergangen buiten de sluizen, dat er geen zwerfvuil op de bodem ligt van de watergangen en dat er 
geen microplastics in de Goudse wateren voorkomen? Kunnen wij de informatie die dat onderschrijft van 
u ontvangen? En beweert het College dat microplastics ook niet door de sluizen wegdrijven?  
 
Antwoord: 
Zwerfafval wordt op beeldkwaliteit, dus op zicht verwijderd. Het is een illusie te verwachten dat er in de 
Goudse watergangen geen zwerfafval zal voorkomen. Het lokale beleid is niet gericht op microplastics. 
 

6. Garandeert het College dat er geen schade plaatsvindt aan de flora en fauna in de Goudse watergangen 
als gevolg van zwerfvuil en microplastics? Kunnen wij deze informatie ontvangen?  
 
Antwoord: 
Het college spant zich in om vervuiling en de gevolgen daarvan, tegen te gaan.  
 

Wij vertrouwen u met deze antwoorden voldoende te hebben geïnformeerd.  
 

Hoogachtend,  
 
burgemeester en wethouders van Gouda,  
de wnd. secretaris,                     de burgemeester,  
 
 
 
drs. S. Meijs                                dr. M. Schoenmaker  
 
 
 
 
 
Geschatte ambtelijke capaciteit :  3 uur 


